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Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 15. listopadu 2017 v ČRo v 13.00 hod., zasedací 

místnost 425, Vinohradská 12, Praha 2      

 

Přítomni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Jiří Vejvoda, Tomáš Kňourek, 

místopředsedové Rady ČRo, Petr Šafařík, Miroslav Dittrich, Vítězslav Jandák, členové 

Rady ČRo  

Omluveni: Ivan Vodochodský, člen rady Čro 

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:        René Zavoral, generální ředitel ČRo 

Jan Menger, ředitel regionálního vysílání ČRo 

  Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ  

Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo 

 

 

1. Zahájení 

 

2. Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 11. 10., 27. 9. + 31. 10. 2017 

 

3. Výjezdní zasedání Rady - České Budějovice 

 

4. Setkání s vedením ČRo 14.00, René Zavoral, generální ředitel ČRo 

- Měsíční informace GŘ – říjen 2017 

- Informace o koupi pozemku v Karlových Varech 

- Informace o reorganizaci v rámci struktury ČRo 

- Různé 

 

5. VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – zadání nových analýz, souhrnné info 

 

6. Právní poradenství pro Radu ČRo – analýza „veřejný zájem“ 

 

7.    Stížnosti a podněty posluchačů – M. Fleischmann 

 

            8.    Různé –  Brexit a Cimrman; návštěva Radio France (informace) 

 

  

 

1) Zahájení – H. Dohnálková zahájila jednání, program byl schválen. 

  

 

2) Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 27. 9., 11. 10. + 31. 10. 2017 - H. Dohnálková zahájila 

debatu ohledně rozsahu zápisů a upozornila, že stále nejsou schváleny zápisy z jednání předsednictva ze 

září a října tohoto roku. Dle jejího názoru by byla pro schválení zápisů tak, jak je navrhlo předsednictvo 

Rady, pokud P. Šafařík trvá na svých dodatcích, může je zveřejnit na webových stránkách Rady jako 

doplnění. P. Šafařík upřesnil, že se nejedná o poznámky, ale jsou to doplňky často zkreslených formulací 

a dodal, že bude mít doplňky i k zápisu z 31. 10. 2017 ve Zlíně, ke kterému se ještě nedostal, jelikož se 

věnoval jiné práci pro Radu ČRo. Následovala diskuse přítomných radních.   
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3) Výjezdní zasedání Rady - České Budějovice – H. Dohnálková navrhla program jednodenního 

zasedání ve středu 29. 11. – doprava do Českých Budějovic po vlastní ose, v 11.00 prohlídka studia, ve 

12.30 oběd v blízké restauraci, 14.00 jednání předsednictva Rady a 16.30 veřejná schůze. T. Kňourek 

navrhl vzhledem k tomu, že studio není rozsáhlé, uskutečnit oběd již ve 12.00, jednání předsednictva ve 

13 hod a veřejnou schůzi v 15 hod. P. Šafařík navrhl pozvat posluchače, kteří si stěžovali na zrušení 

slovesné výroby ve studiu České Budějovice na setkání s veřejností, popř. by se mohli zúčastnit prohlídky 

studia společně s radními. Navrhl radním, aby se zaměřili na poslech této stanice pro případnou diskusi se 

zaměstnanci o programu, připomněl článek k regionálním stanicím, který před časem vyšel v časopise 

Svět rozhlasu. H. Dohnálková připomněla, že ke zmíněnému článku a regionálnímu vysílání proběhla 

diskuse v Brně, dle jejího názoru zvát posluchače, kteří si stěžovali před dvěma lety není již nutné, tito již 

prostor dostali a svoji stížnost prezentovali. Dále radní pokračovali v debatě, zda dávat obecně na 

veřejných schůzích prostor posluchačům k osobnímu vystoupení. Tato debata nedošla k jednotnému 

stanovisku.  M. Dittrich uvedl, že poslouchat před návštěvou vysílání daného regionu je logické a dané, 

vždy to tak dělá, aby poté mohla proběhnout úspěšná debata se zaměstnanci. P. Šafařík oponoval, že Rada 

zastupuje veřejnost, ale přímá debata se zaměstnanci by mohla být problematická, jelikož partnerem pro 

jednání Rady je generální ředitel.  J. Vejvoda upozornil, že Rada odpovídá hlavně za hospodaření, do 

programu nemá zasahovat, proto by se radní měli seznámit s vybavením a zázemím studia, jak je 

využíváno i z ekonomického hlediska.  Následovala debata ohledně účasti a dopravy, do Českých 

Budějovic nepojede z vážných rodinných důvodů J. Vejvoda, I. Vodochodský je nemocný a do pondělí 

20. 11. dá o účasti vědět. Doprava bude upřesněna dle účasti radních prostřednictvím emailu. Tajemnice 

Rady zajistí oběd a prostory pro jednání. 

 

4) VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – zadání nových analýz, souhrnné info – H. Dohnálková 

zahájila debatu k zadání 8. minitendru VZ na analýzy pro Radu ČRo, P. Šafařík informoval o rozvrhu 

termínů dvou analýz – Analýza k volbám do PS 2017 a Rádia Wave, které dodalo vedení rozhlasu a dle 

těchto termínů by byly analýzy odevzdány kolem 20. 4. 2018. Navrhl proto zkrácenou lhůtu pro 

vypracování nabídky na 7 pracovních dní, hodnotící komise by se mohla sejít 28. 11. 2017 a na 

vypracování analýzy by byla 2 měsíční lhůta, analýzy by tak mohly být odevzdány koncem února 2018. 

H. Dohnálková se dotázala, zda je možná zkrácená lhůta, P. Šafařík uvedl, že většinou byla lhůta na 

vypracování 3 měsíce, ale u menších analýz 2 měsíce. H. Dohnálková navrhla dotázat se vedení rozhlasu 

na možnost zkrácení lhůt.   

 

5) Setkání s vedením ČRo 14.00 hod, René Zavoral, generální ředitel ČRo, Jan Menger, ředitel 

regionálního vysílání ČRo, Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ, Jiří Hošna, ředitel komunikace a 

vnějších vztahů ČRo 

V. Jandák upozornil na již dříve avizovanou akci v Pražském literárním domě, které se Český rozhlas 

neúčastnil, J. Hošna doplnil, že rozhlas je s institucí v kontaktu a jedná o mediálním partnerství.    

- Měsíční informace GŘ – říjen 2017 -  R. Zavoral upozornil, že měsíc říjen se nesl v duchu voleb do PS 

a vyzval radní k případným dotazům. M. Dittrich uvedl, že ve zlínském studiu byl odveden velký kus 

práce, ocenil nejen citlivou rekonstrukci, ale i technické vybavení. R. Zavoral informoval o pamětní desce 

J. A. Baťovi, která bude slavnostně odhalena na budově zlínského studia začátkem března příštího roku, 

rozhlas chce připomenout tuto výraznou osobnost, která je vedle Tomáše Bati trochu pozapomenuta. T. 

Kňourek se dotázal na projekt Pochoutkový rok s dotazem, zda bude pokračovat? J. Menger vysvětlil, že 

se jedná o velmi úspěšný a posluchačsky oblíbený pořad, kdy lidé posílají rodinné recepty tradiční 

regionální kuchyně, ty pak porota hodnotí a probíhá hlasování a ve finále bude veřejné natáčení prvních 3 

nejlepších receptů v domácnostech posluchačů. Jedná se již o druhý ročník pořadu a s vysíláním se počítá 

i v příštím roce. M. Dittrich se dotázal na projekt Ježíškova vnoučata, zda je prezentován jen stanicí 

Radiožurnál? R. Zavoral odpověděl, že nejvíce je interpretován na stanici Radiožurnál, ale věnují se mu 

další stanice, např. Dvojka. Celý týden na všech stanicích bude tematicky věnován právě seniorům a 

vyvrcholí stříbrnou nedělí, kdy se v Muzeu hudby bude konat slavnostní benefiční večer. O projekt, už 

když byl spuštěn, je velký zájem, nejen ze strany domovů pro seniory, ale i těch, kteří chtějí pomáhat. 

Zapojily se i regionální studia, každé objede dva domovy seniorů a akce vyvrcholí společenským 

programem a koncerty o adventním víkendu 16. a 17. prosince. 
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J. Vejvoda se dotázal na poslední výsledky poslechovosti, R. Zavoral uvedl – výsledky budeme ještě 

analyzovat, na veřejné schůzi v Českých Budějovicích bychom je rádi prezentovali. V letním kvartálu je 

propad poslechovosti o 0,6 %, nyní je share ČRo 21,7% na rozhlasovém trhu. Největší propad je u stanice 

Dvojka, zde budeme muset zjistit příčinu a kam posluchači přecházejí, mírný pokles je i u regionálních 

stanic české Budějovice a Plzeň, zde chce udělat analýzu, některé personální změny už v Plzni proběhly. 

Dobrou poslechovost si stále drží Radiožurnál, mírně poklesly stanice Plus a Vltava, lze to ale přičítat 

tradičně nižší poslechovostí v období letních měsíců.   

V. Jandák se dotázal, proč se na stanici Radiožurnál nehrají české skladby, R. Zavoral odpověděl, že 80% 

hudební produkce jsou zahraniční písně, české skladby zaznívají hlavně na stanici Dvojka. Dle jeho 

názoru je číslo příliš vysoké, bude jednat s hudebním dramaturgem, playlist je jednotvárný, ale hudba 

není to, co by ovlivňovalo poslechovost Radiožurnálu. 

- Informace o koupi pozemku v Karlových Varech -  R. Zavoral informoval o podepsání kupní 

smlouvy na dva pozemky pod budovou studia v Karlových Varech, nyní město řeší převod a zápis do 

katastru nemovitostí. Celková cena je 6 milionů korun, jelikož zastupitelstvo nerespektovalo znalecký 

posudek rozhlasu, ale řídilo se svým znaleckým posudkem. Rozhlas plánuje revitalizaci pozemku a 

zahrady a příští rok spuštění regionálního vysílání.  

- Informace o reorganizaci v rámci struktury ČRo -  R. Zavoral informoval o zjednodušení 

organizační struktury rozhlasu, snížení počtu manažerů a z důvodu úspory v oblasti personálních nákladů 

se rozhodl k 31. 12. 2017 zrušit Personální odbor a Odbor obchodu a rozhlasových poplatků. V této 

souvislosti budou zrušeny pozice ředitelky personálního odboru a vedoucí odboru obchodu a 

rozhlasových poplatků. Vznikne oddělení mezd, které bude spadat pod Ekonomický odbor, oddělení 

personalistiky a vzdělávání bude spadat pod generálního ředitele. Odbor rozhlasových poplatků bude 

zařazen do přímé podřízenosti ředitele Ekonomiky M. Vojslavského, obchodní oddělení a podpora 

nakladatelství a vydavatelství budou začleněny do útvaru Komunikace a vnější vztahy ředitele J. Hošny. 

Jedná se o úsporu ve výši 4 miliony korun za rok a i o provozní úsporu. J. Vejvoda se dotázal, zda obě 

ředitelky odcházejí z důvodu reorganizace, což R. Zavoral potvrdil.  

- Různé -  R. Zavoral informoval: dvě ze sedmi Česko-německých novinářských cen za rok 2017 získal 

Český rozhlas – zvláštní cenu Milany Jesenské dostal dokument Jusra plave o život, který vznikl 

v koprodukci ČRo a BBC a má i řadu dalších ocenění, v sekci audio zvítězil příspěvek s názvem Tajemný 

kořistní fond, jehož autorem je Pavel Polák, který působí jako zahraniční zpravodaj v Německu. 

Tento týden se uskuteční setkání GŘ s náměstkem hejtmanky STČ kraje Ing. J. Peterou ohledně zámku 

v Přerově na Labem, 21. 11. 2017 bude v Atriu ČRo odhalena pamětní deska Ivanu Jandlovi, jedinému 

herci českému, který má Oscara za dětskou roli, který byl členem DRDS, bude se rovněž promítat film, 

ve kterém hrál. Český rozhlas se rozhodl každoročně udělovat cenu za dětské výkony - Cenu Ivana 

Jandla – probíhá jednání se zlínským festivalem, zda by tam mohla být cena každoročně udělována. 

Dále R. Zavoral pozval radní na společný vánoční koncert ČRo a RTVS 1. 12. 2017 v Ostravě, kde 

vystoupí Big Band G. Broma a další hosté. Ve dnech 23. a 24. 11. se uskuteční výjezdní zasedání 

rozhlasu do Poděbrad, kde se bude jednat o Plánu činnosti ČRo na rok 2018 a požádal o jeho projednání 

Radou na veřejné schůzi.  

P. Šafařík informoval o schůzce hodnotící komise k 8. minitendru na analýzy pro radu ČRo, která se bude 

konat 28. 11. od 11.00 hod, navrhl zkrátit lhůtu pro vypracování nabídky zadavatelům na 7 pracovních 

dní a zkrácenou lhůtu pro vypracování analýzy na 2 měsíce. R. Zavoral ověří, zda je možná zkrácená 

verze zadání a bude Radu informovat. 

H. Dohnálková ještě informovala GŘ, že Rada byla upozorněna na dosud nezaplacenou smluvní pokutu 

společnosti Focus, rozhlas bude společnost urgovat a postupovat podle obvyklých standardů.  

R. Zavoral závěrem upozornil ohledně návštěvy studia v Českých Budějovicích, že prostory studia nejsou 

rozsáhlé a prohlídka zabere asi 20 minut a vedení rozhlasu bude přítomno 29. 11. již v dopoledních 

hodinách. H. Dohnálková sdělila, že Rada ještě program a hodiny jednání projedná a bude vedení 

rozhlasu informovat.  

 

Ad 4) VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – zadání nových analýz, souhrnné info  
P. Šafařík zopakoval termín hodnotící komise – 28. 11. 2017 v 11.00 a členové hodnotící komise – P. 

Šafařík, T. Kňourek, H. Dohnálková, za I. Vodochodského jako náhradník M. Dittrich, budou 

informováni také v případě, že by byl termín posunut.   
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6) Právní poradenství pro Radu ČRo – analýza „veřejný zájem“ – H. Dohnálková informovala radní 

o stanovisku předsedy DK F. Hejla k vypracování právní analýzy na téma „co je veřejný zájem“ – 

informovala o zamýšleném rozsahu i ceně a dotázala se radních, zda tato analýza bude pro potřeby Rady 

dostačující. Proběhla debata. H. Dohnálková dále zmínila, že byla místopředsedou T. Kňourkem 

dotázána, zda by např. na právní poradenství nebo zadávání drobných analýz nemohla být využívána tzv. 

Expertní komise, jak je stanoveno v čl. VIII Statutu Rady ČRo, tento článek ocitovala. Rovněž 

následovala debata, tento návrh byl většinou radních podpořen. P. Šafařík namítl, že v minulosti, když 

Rada zadávala dvě analýzy „na přímo“ byla rozhlasem upozorněna, že zakázka musí být soutěžena, aby 

nebyl porušen zákon o veřejných zakázkách. Následovala diskuse přítomných radních, na jejímž závěru 

se přítomní shodli, že Rada musí zformulovat přesné zadání s určením rozsahu a termínu zadání, se 

kterým osloví jak předsedu DK F. Hejla, tak bývalého předsedu DK J. Růžičku, který je odborníkem na 

mediální právo. T. Kňourek zpracuje zadání, které pošle ostatním radním k připomínkování.  

 

 

7) Stížnosti a podněty posluchačů – M. Fleischmann - T. Kňourek zahájil debatu ke stížnosti M. 

Fleischmanna, která je stížností na generálního ředitele. Navrhne odpověď za Radu, kterou pošle 

s předstihem radním, aby stížnost mohla být projednávána na listopadové veřejné schůzi.  

 

 

8) Různé –  Brexit a Cimrman; návštěva Radio France (informace) – H. Dohnálková informovala, že 

požádá, aby témata Brexit a Půlstoletí s Cimrmanem bylo na programu jednání dozorčí komise Rady dne 

22. 11. 2017 a aby předseda F. Hejl a R. Vích byli přítomni na veřejné schůzi 29. 11. 2017 v Českých 

Budějovicích. P. Šafařík zdůraznil, že tato témata se musí na veřejné schůzi projednat a zaujmout k nim 

stanovisko.  

P. Šafařík informoval o schůzce Konzultační rady pro zahraniční vysílání, kde byl přítomen. 

M. Dittrich poděkoval P. Šafaříkovi za souhrnný materiál – zprávu o zahraniční cestě do Francie. 

 

 

 

       Nejbližší termíny jednání Předsednictva Rady ČRo v roce 2017: 

 

 

 

listopad:     29. 11.  13.00 jednání předsednictva + 15.00 veřejná schůze (RS České Budějovice)  

 

prosinec     13. 12.  13.00 jednání předsednictva 

      20. 12.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

  

  

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  Hana Dohnálková 
 

 


